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Seznam prisotnih 

Sklicatelj: Elvin Klobas, predsednik SO 
Minister dr. Jože Podgoršek 
Člani: dr. Milena Bučar – Miklavčič, dr. Rajko Vidrih, dr. Dunja 
Bandelj, dr. Bojan Butinar, Branimir Radikon, mag. Viljanka Vesel, 
Božidar Slivnjak, dr. Lucijan Cencič, dr. Mira Skubic Kos 
Ostali: Branko Ravnik, Ernest Kante (po pooblastilu Maje 
Podgornik), Tanja Polak Benkič, sekretarka,  
Odsotni člani: mag. Marjeta Bizjak, dr. Maja Podgornik (obe 
opravičeni),  Franko Lisjak 

Zapisnik pripravila 
 
Tanja Polak Benkič 

 
  

Sklepi 

 
Sklep 1: Svet za oljkarstvo se je strinjal, da se pripravijo Smernice dobre higienske 
prakse v obratih za polnjenje oljčnega olja in da koordinacijo priprave smernic prevzame 
Vojko Bizjak iz Sektorja za kmetijsko svetovanje Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije 
(KGZS). Pri sestavi delovne skupine zajeme tudi člane strokovne skupine, ki je pripravila 
predlog smernic iz leta 2011.     
 
Sklep 2: Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano (MKGP) bo pripravilo predpis, 
ki bo uredil področje organizacij za senzorično ocenjevanje deviškega oljčnega olja. 
Pripravo predpisa bo vodila UVHVVR. 
 
 

Vsebina zapisnika: 

 
Dnevni red: 
1. Potrditev dnevnega reda 
2. Potrditev zapisnika in pregled realizacije sklepov 2. seje Sveta za oljkarstvo z dne 22.9.2021 
3. Seznanitev članov SO s potekom usklajevanja Strateškega načrta SKP 2023 – 2027 z EK in 
kratka seznanitev z objavo Uredbe o uporabi oljčnih tropin in rastlinske vode za gnojenje 
4. Seznanitev članov SO s postopkom potrditve Smernic dobre higienske prakse v obratih za 
polnjenje oljčnega olja 
5. Seznanitev članov SO s postopkom nadaljnje priprave predpisa, ki bo urejal organizacije za 
senzorično ocenjevanje deviškega oljčnega olja  
6. Razno 
 
Ad.1: 
Svet za oljkarsto (SO) je potrdil dnevni red. 
 
Ad.2: 
Milena Bučar Miklavčič je podala pripombo na k točki 1) Ad.7 zapisnika 2. seje SO, in sicer na 
zadnji stavek, ki se glasi: »Dodaten predpis za organizacije za senzorično ocenjevanje oljčnega 
olja ni potreben, saj so pogoji za delovanje panelov določeni že z EU Uredbo 2568/1991.«. 
Poudarila je, da predpis JE potreben, da se to področje sistemsko uredi na nacionalni ravni. 
Popravek zapisa bo pisno podala sekretarki SO.  
Člani SO so soglasno potrdili zapisnik 2. seje SO z dne 22. 9. 2021. 
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Ad.3.1: 
Generalni direktor Direktorata za kmetijstvo Branko Ravnik je predstavil aktivnosti ministrstva 
glede strateškega načrta skupne kmetijske politike 2023-2027 (SN). Predlog SN je MKGP 
poslalo v pregled Evropski komisiji (EK) 24. 12. 2021. EK bo v roku treh mesecev (do konca 
marca) podala prvo oceno na predlog SN. Sledila bodo formalna usklajevanja MKGP na 
sestankih z EK. Okoljsko poročilo, kot del SN, je v fazi usklajevanja z deležniki in resornimi 
ministrstvi. Po uskladitvi z Ministrstvom za okolje in prostor (MOP) bo okoljsko poročilo dano v 
javno obravnavo, h kateri so vabljeni tudi oljkarji. Na MKGP se trenutno pripravljajo izhodišča za 
izvedbeni del SN, aprila je o tem predvidena razprava z deležniki. Ponovno se bodo preverile 
prioritete sektorjev, kot so bile postavljene v začetku leta 2021.  
 
Ad.3.2: 

Tanja Polak Benkič je člane SO seznanila z objavo Uredbe o uporabi oljčnih tropin in rastlinske 

vode za gnojenje in na kratko predstavila njeno vsebino. MKGP bo oljkarjem in oljarjem 

podrobno predstavilo vsebino uredbe, predvsem z vidika uporabe, na 4. Hlajevih dnevih, 

31.3.2022.  

Člani sveta so pozdravili objavo uredbe, vendar so hkrati predlagali nadgradnjo le-te z vidika 

učinkovitejše uporabe. Predstavnik Zveze društev oljkarjev Slovenije (ZDOS), Ernest Kante, je v 

imenu ZDOS (oljkarjev) izrazil zaskrbljenost, da je čas, v katerem se lahko oljčne tropine 

uporabijo za gnojenje, prekratek. Predlagal je, da se naredi dodatna študija, s katero se bo 

ugotovila sestava oljčnih tropin po daljšem obdobju shranjevanja in s tem primernost za 

gnojenje. Tanja P. Benkič je poudarila, da je usklajevanje z MOP z vidika okoljske varnosti 

uporabe oljčnih tropin in rastlinske vode za gnojenje zelo zahtevno. Minister je omenil, da je  

objavljen poziv za predloge za CRP za razpis 2022. Zato je predlagal, da se pripravi dober 

predlog projekta, s katerim bi lahko nadaljevali z raziskavo uporabe oljčnih tropin za gnojenje, s 

ciljem, pridobiti dodatne podatke za spremembo Uredbe. 
 
Ad.4: 
Na zadnji 2. seji SO je bilo ugotovljeno, da bi bile glede na razmere, ki jih opažajo pri nekaterih 
oljkarjih, nujno potrebne strokovno potrjene smernice za dobro higiensko prakso v obratih za 
polnjenje oljčnega olja (v nadaljevanju: smernice). Predlog teh smernic iz leta 2011 je pripravila 
vodja laboratorija za oljčno olje, Milena B. Miklavčič, v sodelovanju s takratnim Direktoratom za 
varno hrano na MKGP, z inšpektorjem za varno hrano ter z ostalimi strokovnjaki s področja 
oljkarstva (PCO, DOSI, UP ZRS), vendar smernice niso bile potrjene s stani takratnega 
IRSKGH.  
Da bi ponovno pristopili k pripravi smernic, je Elvin Klobas (kot predstavnik društva DOSI) 
kontaktiral KGZS, ki je že izdelala nekaj smernic za dobro kmetijsko prakso, in od KGZS pridobil 
potrditev, da bi bila pripravljena prevzeti koordinacijo priprave teh smernic. Člane SO je seznanil 
s postopkom priprave smernic (ki jim mora potrditi UVHVVR), in predlagal sklep, da pripravo 
smernic prevzame KGZS ob sodelovanju strokovne skupine, ki je pripravila predlog smernic iz 
leta 2011, in ostalih strokovnjakov s področja oljkarstva. Člani SO so z enajstimi glasovi za in 
enim vzdržanim (Mira Skubic Kos) potrdili sklep. 
 
Ad.5: 
Branko Ravnik je člane SO seznanil, da je sklical sestanek direktorjev Direktorata za kmetijstvo, 
Direktorata za hrano in ribištvo in UVHVVR na temo ureditve delovanja organizacij za 
senzorično ocenjevanje deviškega oljčnega olja, da bi ugotovili, ali je za to potreben predpis, 
kakšna je pravna podlaga in kdo je pristojen za predpis. Ugotovljeno je bilo, da je skrbnik za to 
področje UVHVVR, zato je bil dogovor sestanka, da pripravo predpisa prevzame UVHVVR, 
pravna podlaga bo ZKme, sredstva za to so zagotovljena (že iz leta 2018). Predlagal je sklep, 
da bo MKGP pripravilo predpis, ki bo uredil področje organizacij za senzorično ocenjevanje 
deviškega oljčnega olja, pripravo predpisa bo vodila UVHVVR. Člani SO so soglasno potrdili 
sklep. 
 
Ad.6: 
Milena Bučar Miklavčič je članom SO objasnila povezanost ZRS Koper z Mednarodnim svetom 
za oljke (IOC) (Laboratorij za preskušanje oljčnega olja na listi priznanih laboratorijev IOC, 
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sodelavci ZRS Koper so člani strokovnih odborov IOC). Izpostavila je povabilo, ki ga je IOC 
poslal članicam, da (do 7.3.2022) predlagajo aktivnosti za  progam IOC za leto 2022 in za 4-
letni programa IOC. 
Nadalje je Milena B. Miklavčič želela od člana Lucijana Cenciča, ki je pripravil predlog Pravilnika 
o kakovosti olja, rastlinskih masti in majoneze, pojasnilo, zakaj se EK ne strinja z vsebino člena, 
ki se nanaša na olje, pridobljeno iz oljk in agrumov oziroma oljčnega olja z dodatki. Lucijan 
Cencič ji je objasnil, da EK meni, da se pravna imena za oljčno olje, ki so določena v Uredbi 
29/2012, ne smejo uporabljati za prej omenjene proizvode. Povedal je tudi, da je bilo stališče 
EK posredovano vsem, ki so sodelovali pri pripravi osnutka tega pravilnika, ter da je bil 
posredovan tudi nov predlog, ki je omenjen člen črtal. Pripravil se bo tudi odgovor za EK. 
Predlagal je, da naj bi se to področje uredilo s smernicami za označevanje oljčnega olja. 
Milena B. Miklavčič je člane SO povabila na 4. Hlajeve dneve (30.3. – 1.4.). Posebej je povabila 
predstavnike MKGP, da se dogodka udeležijo 31.3. v Marezigah, ko bodo javne službe (JS v 
oljkarstvu, JS zdravstvenega varstva rastlin, JS kmetijskega svetovanja) predstavile rezultate 
dela 2021 na področju oljkarstva. 
 
Predsednik SO je ob zaključku seje napovedal, da bo naslednja seja predvidoma v začetku 
junija. Člani SO lahko predloge za točke dnevnega reda naslednje seje pošljejo (njemu ali 
sekretarki SO) do konca maja. 
 
 

Seznam prilog 

- člani so jih prejeli po e-pošti pred sejo 
 
 
 
 
Zapisala: 
Tanja Polak Benkič, sekretarka SO 
 
7. 3. 2022 


